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Dag och tid: 13 februari 2018, kl 12.30-14-30
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Dagordning: 1. Föregående mötesanteckningar
Ett par korrigeringar görs i anteckningarna. 

På Vännäs kommuns hemsida ska länkas till stödinsatser 
vid spelberoende. 

Folkhälsorådet föreslår att Lars Lilja inbjuds att föreläsa 
om anabola stereoider vid lämpligt tillfälle för en bredare 
målgrupp i kommunen. Om möjligt samordna med annan 
aktivitet. 

Till kommande folkhälsoråd efterfrågas att Hälsocentralen 
återkopplar statistik kring mångbesökare.

2. Polisens och kommunens samarbete –  
medborgarlöften
Johanna Karlsson-Bazarchi, beredskapssamordnare, 
informerar om medborgarlöften som tagits fram i samråd 
mellan kommunen och polisen. Dessa utgår från den 
lokala problembilden och har tagits fram genom olika 



medborgardialoger. Polisen åtar sig att göra insatser mot 
narkotika, buskörning och aggressiv körning. Kommunen 
och polisen ska gemensamt samverka mot nyttjande av 
ANDT. Kommunen avsätter 20.000 kr för att genomföra 
drogfria arrangemang. Insatser för att informera 
oskyddade trafikanter samt för att uppmuntra 
grannsamverkan är också prioriterade.

Mer information om överenskommelsen finns i bilaga 1.

Frågor/synpunkter från folkhälsorådet:
- Det finns brister kring hur parkeringsbestämmelser 

efterlevs, bilar som utan tillstånd parkerar på 
handikapplatser och trottoarer ,långtidsparkering på 
allmänna vägar och lastbilar som parkerar i 
villaområden mm. Johanna vidareförmedlar 
synpunkterna till polisen.

- Positivt med insatser mot ANDT. 
- Förslag att cykelhjälmar lottas ut. Kommunen tar med 

sig förslaget.
 

Folkhälsorådet tackar informationen.

3. Vännäs kommuns medborgarenkät 2017
Anneli Eriksson, handläggare, informerar om resultatet 
från SCB:s medarbetarenkät. Enkäten genomfördes senast 
2014 och svarsfrekvensen är denna gång lägre än 2014.

Medborgarundersökningen utgör en attitydundersökning 
där resultaten sammanvägs i tre olika index: 

A. Nöjd-Region-Index. Vännäs ligger högre än medel mot 
jämförbara kommuner. Kring tillgången på bostäder 
ligger Vännäs på medel.

B. Nöjd-Medborgar-Index. Vännäs ligger på medel, med 
undantag för Räddningstjänsten där Vännäs ligger 
högre än medel.

C. Möjligheten till inflytande i kommunen. Vännäs ligger 
på medel, bland utrikesfödda är upplevelsen av 
möjlighet till inflytande väsentligt lägre mot övriga 
medborgare. 

Mer information om överenskommelsen finns i bilaga 2.
Folkhälsorådet för dialog i grupper om resultatet utifrån 
ett folkhälsoperspektiv.



Summering av gruppdiskussion:

1. Hur kan resultatet tolkas ur ett folkhälsoperspektiv?
- Område C är viktigt ur ett folkhälsoperspektiv. Viktigt 

att känna att man har möjlighet att påverka. Trygghet 
hög – Bra och viktigt.

- De låga siffrorna från nyanlända kanske kan ha att göra 
med att de främst har haft kontakt med 
Migrationsverket och upplever att de inte har någon 
möjlighet till inflytande alls.

2. Är det något i resultatet som överraskar?
- Nöjd-Inflytande-Index
- Fritidsmöjligheter ligger lågt. Vad ligger i det? Vad är 

det medborgarna önskar? Kontakt ligger lågt. Är 
kommunens tjänstemän så svåra att nå?

3. Utifrån resultatet, vad är viktigt att jobba med de 
kommande åren ur ett folkhälsoperspektiv?

- Information om möjligheten till påverkan.
- Kanaler för annonsering om vad som händer i Vännäs
- Satsa på gång- och cykelvägar. Underhåll det som finns
- Möjlighet till ökat inflytande
- Ökad känsla av delaktighet
- Ökade möjligheter till fritidsaktiviteter/kultur
- Miljöarbetet
- Infomation
- Digitalisering

Folkhälsorådet diskuterar möjligheten att skicka skrivelse 
till Kommunstyrelsen med anledning av resultatet från 
medborgarenkäten. Frågan tas upp på nytt vid kommande 
folkhälsoråd.

Folkhälsorådet tackar för informationen.

4. Vi delger varandra information från respektive 
verksamhet utifrån ett folkhälsoperspektiv.

Harriet Hedlund:
SKL har tagit fram Strategi för Hälsa. Harriet inbjuder  
Maria Falk från Langstingets Folkhälsoenhet att informera 
Folkhälsorådet om strategin. 



Maria Bränström:
Vännäsby skola provar under våren  att ordna pulshöjande 
aktiviteter två gånger per vecka för årskurs 2 och 5. 
Tanken är att detta längre fram ska utökas till fler 
årskurser.

Kerstin Bäckström:
ABF erbjuder friskvård för barn, barnyoga och olika 
yogagrupper under ledning Anna Wegerud. 
Reumatikerföreningen har arrangerat olika typer av 
gympa (fysisk aktivitet på recept).

Gunvor Nåteryd:
Av praktiska skäl har Röda korset dragit ner tiden för 
läxläsning, från 2 till 1,5 timme 2 gånger per vecka. 
Tiderna är anpassade efter bibliotekets öppettider.

Eva Strid:
Röda Korsets Vännäsbykrets har en aktiv 
besöksverksamhet bland annat på Vännäsby Äldrecenter. 
Vid påsk och advent bjuds på fika. 

Ulf Eriksson:
Översiktsplanen har reviderats och behandlas nu politiskt.

Jämställdhetsarbetet har lyfts särskilt i KS och en 
checklista för jämställdhet har tagits fram som ska 
användas inför beslut. Länsstyrelsen håller i en utbildning 
i jämställdhet under våren med deltagare både från 
politisk ledning och från tjänstepersoner.

Lönekartläggning har genomförts utifrån ett 
jämställdhetsperspektiv.

SISU är inbjudna till Kommunstyrelsen för att bland annat 
informera om satsningar på integration inom idrotten.

Henrik Åström:
Kommunen arbetar för att under året få till en fritidsbank 
med möjlighet till utlån av sportutrusning.

Statsbidragen för lovaktiviteter har utökats till att förutom 
sommarlovet inkludera sport-, påsk-, och höstlov.



Ulrica Westerlund:
Utifrån aktivitetsplanen sker aktiviteter kring våld i nära 
relationer. Under året har två olika utbildningar kring 
hedersvåld anordnats för olika personalgrupper

Vård och omsorg har köpt in cykeltaxi (elcyklar) och 
hoppas på möjligheten till fler cyklister som vill bidra! 
Cykeltaxi finns vid Vännäsby Äldrecenter och 
Borgmästargården. Vård och omsorg vill ha hjälp med att 
sprida informationen. 

Alla förvaltningar har fått möjlighet att gå utbildning ”Att 
förebygga psykisk ohälsa”. Många har gått och responsen 
har varit positiv. 

Jerry Björn:
Polisen kommer erbjuda föreläsningar i mars kring 
drogförebyggande arbete. På Liljaskolan kör man 
slumpvisa drogtester. Bedömningen är att drogproblemen 
minskat under senaste åren.

5. Övriga frågor
 

Information om självmordsförebyggande arbete med Lena 
Sjöqvist-Andersson inplaneras till något av höstens 
folkhälsoråd.

Anteckningar: Henrik Åström


